
3/2012. 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült: Recsk Nagyközség Önkormányzata Pénzügyi Bizottságának a 2012. április 25-én 
megtartott üléséről.  
 
Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy 4 fő bizottsági tag jelen van, az ülés 
határozatképes, azt megnyitja. Javasolja, hogy a meghívón szereplő napirendi pontok 
megtárgyalására kerüljön sor. Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Bizottság egyhangú szavazattal elfogadta a napirendi pontra tett 
javaslatot. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Brassai Péter Bizottsági tagot kéri fel. 
 
NAPIREND 1./    Beszámoló az önkormányzat és intézményei 2011. évi költségvetés  
   végrehajtásáról (rendelet-tervezet) 

Előterjesztők: Pócs István polgármester, Varró Gyuláné jegyző, Fábián 
Jánosné  pénzügyi csoportvezető 

 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A napirendre vonatkozóan írásban megkapták a beszámolót és a rendelet-tervezetet. 
Kéri, hogy a napirendre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
A beszámoló 3. oldalán található az a rész, mely szerint a bérleti díjak 12 %-os emelkedését 
mihez kell viszonyítani, mivel a táblázatban nem talál összegszerűséget. 
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
A bérleti díjak a működési bevétel részei, amely az 1. sz. melléklet második sorában szerepel 
– intézményi működési bevételek címszó alatt. Ebben az 57.692 e Ft összegben van benne. 
Korábban ennek a pontnak a részletezése külön táblában mellékelve volt, azonban a 
Képviselő-testület részéről jelezés érkezett, hogy túl sok a melléklet, bonyolult, más 
települések előterjesztése egyszerűbb. Kérték, hogy  a beszámolók számszaki részét 
egyszerűsítsük. Azóta ez a táblázat beszámolóhoz történő csatolása elmaradt, egyébként a 
zárszámadási rendeletnek nem is kötelező melléklete. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Így nem lehet tudni, hogy ki tartozik bérleti díjjal. 
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
Név szerint soha sem voltak feltüntetve a tartozások, csak egy összegben.  
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A koncepciónál mindig volt név szerinti tervezet. 
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
Csak a bérleti díj megállapításnál volt név szerinti tervezet. A zárszámadás és a mérleg 
alátámasztására vannak kimutatásaik, de azok a rendelet mellékletét nem képezik. 
Megnézi és egy összegben meg tudja mondani a 2011. december 31-én fennálló tartozást.  
Ez az összeg 514.340 e Ft, melyből 55.000.-Ft Talentum Kft előző években keletkezett 
tartozása, tárgy évi tartozása volt Kóti Zsuzsanna, Dudás Katalin vállalkozók, Red-Scorpions, 
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Bunkergép vállalkozásoknak. Ezen tartozások 2011. december 31-i állapot szerinti összegek, 
ennek nagy része a mai napra már ki van fizetve. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Kért egy listát régebben, hogy kik fizetnek bérleti díjat. A PEVIK 20 e Ft-os bérleti díját nem 
látta. 
 
Pócs István polgármester: 
Ezt a listát meg is kapta Maruzs úr. Előfordulhat, hogy nem teljes egy kimutatás, de ha valami 
nem egyértelmű, meg lehet kérdezni. 
Javasolja, hogy maradjanak a napirendnél. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
A PEVIK a korábbi években iroda bérleti díjat fizetett – negyedévente 20 e Ft-ot - az 
Idegenforgalmi és Vállalkozói Központban lévő iroda bérletéért, mivel ott ügyfélszolgálati 
tevékenységet látott el. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A közvilágítással kapcsolatban mondja, hogy 2012-re 9.355.000.-Ft-tal szerepel. 2011-ben 
fizettek 6 millió Ft-ot, 2010-ben fizettek 7 millió Ft-ot.  
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
A kérdése az Elnök Úrnak az, hogy 2011-ben miért ilyen kevés. A válasz az, hogy 
kiegyenlítetlen számláik voltak. Az összes szállítói tartozás 14 millió Ft volt, ebből a 
közvilágítás igen jelentős 1,5 millió Ft összeg volt. Az Önkormányzat nehéz pénzügyi 
helyzetben volt és rangsorolni kellett a számlák kiegyenlítését. 
A  2012. évi költségvetésben 9 millió Ft lett betervezve, mivel még a 2011. évi tartozás is 
figyelembe lett véve. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Mennyi a pénzmaradvány 2011. december 31-én. 
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
A pénzmaradvány 15 065 E Ft, az előző évi -39 006 e Ft-al szemben. A pénzmaradvány 
változás az alábbiakból adódik:  2010. év végével 44.260 e Ft, 2011. év végével 30 598 e Ft 
likvid hitel állománya volt az Önkormányzatnak. Az önkormányzati törvény 2011. decemberi 
módosítása értelmében likvid hitel csak éven belüli hitel lehet, ezért az év végi likvid hitel 
állományt át kellett konvertálni  rövidlejáratú  hitellé. A likvid hitel a pénzmaradványt, a 
rövid lejáratú hitel a saját tőkét csökkenti. A likvidhitel csökkenése és főleg az átkonvertálás 
következtében a 2010. évi    -39.006 e Ft-hoz képest a pénzmaradvány megemelkedett,  mert a 
működési hitel már nem a pénzmaradványt, hanem a saját tőkét csökkenti. Vagyis az történt, 
hogy a törvény erejénél fogva a likvid hitel rövid lejáratú hitellé változott, a 30 598 e Ft, mint 
csökkentő tétel kikerült a  pénzmaradvány kimutatásból. Emiatt, valamint egyéb kisebb 
jelentőségű tényezők miatt, mint a záró pénzkészlet, aktív-passzív elszámolások változásai 
jelentős nagyságú pénzmaradvány emelkedés történt. Papíron eltűnt a likvid hitel – bár még 
ténylegesen most is fennáll, mint folyószámla hitel és munkabér hitel. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Kommunális adóból is 30 %-os kintlévőség mutatkozik. Ez ellen nem lehet tenni? 
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Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
A tartozókat felszólítják, majd ha nem vezet eredményre utána megpróbálják letiltatni, 
azonban alacsony jövedelműeknél, kis nyugdíjasoknál egy bizonyos összegből nem lehet 
levonni, illetve nagyon sok személynek más fajta tartozása is van (pl. banki hitel), így 
sorrendbe tudják csak teljesíteni a letiltásokat. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Nagyon sok tartozónak telefondíj tartozása is van – erre vonatkozóan a szolgáltatók is 
megtették az intézkedéseket a behajtásra. Példaként említi, hogy vannak olyan 
közfoglalkoztatottak, akik inkább felmondják a munkaszerződésüket, mert a korábbi 
tartozásukat a végrehajtó elkezdte letiltatni munkabérükből. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Konkrét neveket is kérhetne, hogy kik tartoznak? Egy személyről érdeklődne konkrétan, aki 
viszonylag jó körülmények között él, dolgozik, nyugdíjas és két lakása van Egerben, 
haszonélvezeti joga Recsken. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Jelenleg nem tud ilyen jellegű információt adni, adótitok még létezik.  
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Van, de ha megnézik az interneten nagyon sok adótitok rajta van. 
 
Pócs István polgármester 
Van amit ki lehet tenni, van amit nem. Az adótitkokat véleménye szerint nem lehet kitenni. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az internetre bármit ki lehet tenni. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Konkrét adat egyébként is csak az adózók nyilvántartásából ismerhető meg. Erre most nem is 
tudna választ adni.  
Vannak természetesen akik meglehetősen jó körülmények között élnek, ennek ellenére 
jelentős adótartozásuk halmozódott fel. Minden ilyen esetben végrehajtónak adjuk át 
behajtásra, de biztosítunk részletfizetési lehetőséget is, az adózó egyéni élethelyzetének 
figyelembevételével. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A beszámolóban szerepel, hogy az MKB Zrt.-vel együttműködési megállapodást kötöttünk 
kölcsön nyújtásra, az MVH-tól származó un. Ingyenes játszótérre. Akkor ez hogy volt 
ingyenes? 
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
Ingyenes volt, az MKB Zrt. megelőlegezte az 5.524 e Ft támogatást az Önkormányzat és a 
pénzintézet között létrejött kölcsönszerződés alapján. Erre azért volt szükség, mert a pályázat 
utófinanszírozású volt,  a számlákat ki kellett fizetni (építési, műszaki ellenőri számlák), és 
csak azt követően lehetett az MVH-tól leigényelni a támogatást. Az Önkormányzat pedig nem 
rendelkezett pénzügyi fedezettel a támogatás megelőlegezéséhez. Miután megérkezett a 
támogatás a kölcsönt vissza lett fizetve az MKB Zrt. számlájára. A kölcsönt kamatmentesen 
bocsátották az Önkormányzat rendelkezésére. 
A HORIZONT Alapítványtól elnyertük az önerőként biztosítandó  25 %-os áfa összegét, így 
teljesen ingyenes volt a játszótér. 
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Varró Gyuláné jegyző: 
Az Önkormányzatnak nem került pénzbe, mert a bonyolító és pályázatíró cég intézte a 
hitelintézettel a támogatás  fedezetére vonatkozó kérelmet és amennyiben ennek költsége volt, 
azt a bonyolítót terhelte. Az Önkormányzat csak a 25 %-os áfa összegét vállalta önerőként, 
ennek a fedezetére viszont később pályázati lehetőség volt, amit el is nyert az Önkormányzat. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Annyi ellentmondást érez a dologban, hogy annak idején kifogásolták, hogy miért nincs körbe 
kerítve és azt a választ kapták, hogy EU-s játszóteret nem lehet körbe keríteni. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
A pályázatnak feltétele volt, hogy olyan játszóteret kell megépíteni, ami mindenki által, 
minden időpontban megközelíthető. Az óvoda területére is benyújtották ekkor a pályázatot, 
amit azért utasították el, mert napi 24 órán keresztül nem tudták volna biztosítani a 
megközelítését. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ha körbe van kerítve és kapu van rajta, attól még meg lehet közelíteni, csak éppen a kóbor 
kutyák nem jutnának be. 
 
Pócs István polgármester: 
Általában a játszóterek mindenhol nyitottak. Azért, hogy bejutnak a kutyák a tulajdonosait 
kell felelősségre vonni, amiért szabadon engedik az ebeket. A játszótér területének tisztaságát 
így nagyon nehéz megvédeni. 
 
Maruzs András Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
Recsk Nagyközség Önkormányzata 2011. évi költségvetésének zárszámadásáról szóló 
rendelet-tervezetet és mellékleteit elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Pénzügyi Bizottság egyhangú szavazattal elfogadta a rendelet-
tervezetet és mellékleteit és elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
 

5/2012. (IV.25.) Pénzügyi Bizottsági HATÁROZAT 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Pénzügyi Bizottsága 
megvitatta Recsk Nagyközség Önkormányzata és intézményei 
2011. évi költségvetéséről készült beszámolót és rendelet-
tervezetet, melyet egyhangú szavazattal elfogadott és elfogadásra 
javasolja a Képviselő-testületnek. 

 
 Határidő: 2012. április 25. 
 Felelős: Bizottság elnöke 
 
 Maruzs András Bizottság elnöke 
Az ülésen több észrevétel, bejelentés nem hangzott el, ezért megköszönte a részvételt és az 
ülést 15,50 órakor bezárta. 
 

K.m.f. 
 
 
 

 Maruzs András  Brassai Péter 
 Bizottság elnöke jegyzőkönyvhitelesítő 
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